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[00:00:00] 

[00:03:52] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Otwieram trzydziestą dziewiątą sesję Rady Gminy 

Gródek. Stwierdzam, że w sesji uczestniczy trzynastu Radnych, co stanowi kworum, przy którym 

Rada Gminy Gródek może obradować i podejmować prawomocne uchwały. Witam serdecznie 

Radnych Rady Gminy Gródek, panią Annę Grycuk, Radną powiatu białostockiego i zarazem 

dyrektora Szkoły Podstawowej w Gródku, pana Eugeniusza Siemieniuka... Radnego powiatu 

białostockiego, Wójta Gminy Wiesława Kuleszę, Zastępcę Wójta panią Lidię Waraksa, panią 

Martę Popławską Skarbnika Gminy, pana Romana Łozińskiego Sekretarza Gminy, pana 

Wojciecha Srockiego Radcę Prawnego, panią Wilińską Bożenę przedstawicielkę komisariatu 

policji w Zabudowie, pana Marcina Bielawiec przedstawiciela Kontrolnej Placówki Straży 

Granicznej w Bobrownikach, panią Magdalenę Łotysz dyrektora Gminnego Centrum Kultury w 

Gródku, panią Katarzynę Rogacz kierownika Biblioteki Publicznej w Gródku, panią Mirosława 

Gryko kierownika Komunalnego Zakładu Budżetowego w Gródku, pracowników Urzędu Gminy, 

Sołtysów, witam serdecznie wszystkich Państwa. 

[00:05:21] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: (kontynuując) Wysoka Rado, przystępujemy obecnie 

do ustalenia porządku obrad trzydziestej dziewiątej sesji Rady Gminy Gródek. Proponowany 

porządek obrad Państwo Radni otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Czy ktoś 

ma jakieś uwagi do proponowanego porządku obrad? Proszę bardzo pan Wójt. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, chciałbym zaproponować 

usunięcie punktu trzeciego, informacja szefa Wojskowego Centrum Rekrutacji w Białymstoku, pan 

komendant poinformował, że nie dojedzie w dniu dzisiejszym, ale z miłą chęcią weźmie udział w 

następnej sesji Rady Gminy, jeżeli zaprosimy. Tak że trzeci punkt tak jakby... nieaktualny. 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Kto z Państwa Radnych jest za propozycją 

pana Wójta, aby punkt trzeci dzisiejszych obrad uważać za nieistniejący? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za zmianą opowiedziało się dwunastu Radnych, głosów przeciw 

nie było... głosów przeciw... nikt nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że propozycja 

pana Wójta została przyjęta. Czy są jeszcze jakieś inne propozycje? Nie widzę. Tak że porządek 

trochę się zmieni. Odczytam zatem porządek dzisiejszej sesji z wprowadzoną zmianą. Punkt 

pierwszy, otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. Punkty drugi, ustalenie porządku 

obrad. Punkt trzeci, sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. Punkt 

czwarty, rozpatrzenie informacji o przebiegu wykonania przez Gminne Centrum Kultury w Gródku 

planu finansowego za pierwsze półrocze dwa tysiące dwudziestego drugiego roku. Punkt piąty, 

rozpatrzenie informacji o przebiegu wykonania przez Gminną Bibliotekę Publiczną w Gródku 

planu finansowego za pierwsze półrocze dwa tysiące dwadzieścia dwa. Punkt szósty, 

rozpatrzenie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze dwa tysiące 

dwudziestego drugiego roku. Punkt siódmy, rozpatrzenie informacji o kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć, w tym 

o przebiegu realizacji przedsięwzięć inwestycyjnych. Punkt ósmy, rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na 

lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą kwoty długu i 

spłat zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem. Punkt 

dziewiąty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na dwa 

tysiące dwudziesty drugi rok. Punkt dziesiąty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, 

psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych oraz nauczycieli 

przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 

sześcioletnie i dzieci młodsze zatrudnionych w placówkach oświatowych, dla których organem 

prowadzącym jest gmina Gródek. Punkt jedenasty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na odstąpienie od trybu przetargowego zawarcia umowy najmu nieruchomości 

na czas oznaczony nie dłuższy niż dziesięć lat. Punkt dwunasty, rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. Punkt trzynasty, rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi białostockiemu na dofinansowanie zadania 

inwestycyjnego w zakresie dróg powiatowych. 

[00:10:05] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: (kontynuując) Punkt czternasty, pytania i wnioski 

Radnych. Punkt piętnasty, wolne wnioski i informacje. Punkt szesnasty, przyjęcie protokołu obrad 

trzydziestej siódmej sesji Rady Gminy Gródek. Punkt siedemnasty, przyjęcie protokołu obrad 

trzydziestej ósmej sesji Rady Gminy Gródek. Punkt osiemnasty, zamknięcie obrad. Przystępujemy 

do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za proponowanym porządkiem obrad? Proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 
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przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania 

elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za proponowanym porządkiem obrad 

opowiedziało się trzynastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie 

wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że porządek obrad trzydziestej dziewiątej sesji Rady 

Gminy Gródek został ustalony. Punkt pierwszy i drugi porządku obrad uważam za zrealizowany. 

Przystępujemy do realizacji trzeciego punktu dzisiejszej sesji, sprawozdanie z działalności Wójta 

Gminy w okresie międzysesyjnym. Proszę bardzo panie Wójcie, udzielam panu głosu. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Dziękuję bardzo, panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni 

Państwo, poprzednia trzydziesta ósma sesja Rady Gminy Gródek odbyła się dwudziestego 

drugiego lipca dwa tysiące dwadzieścia dwa, natomiast ostatnia sesja, na której była 

przedstawiona informacja o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym, czyli trzydziesta siódma sesja 

Rady Gminy Gródek odbyła się w dniu dwudziestego czwartek czerwca dwa tysiące dwadzieścia 

dwa. Jak zwykle uchwały przyjmowane na sesjach tych... były... są realizowane na bieżąco. I jak 

zwykle, tym bardziej to był taki dłuższy okres, wydano szereg zarządzeń. Pierwsze to w sprawie 

zmiany planu finansowego rachunków środków z Funduszu Pomocy. Kolejne zarządzenie to w 

sprawie określenia sposobu wykonania uchwały Rady Gminy Gródek na poprzedniej sesji. W 

sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na dwutysięczny dwudziesty drugi rok. W sprawie 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego na sfinansowanie deficytu budżetu gminy Gródek w 

dwutysięcznym dwudziestym drugim. To oczywiście nie oznacza, że ten kredyt jest w tym 

momencie zaciągnięty, tylko biorąc pod uwagę, że w planie, w budżecie jest umieszczone 

sfinansowanie naszych zadań w ramach również kredytu, żeby móc wystąpić do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej i podjąć tę procedurę ewentualnie potrzebnego kredytu jest potrzeba wydania 

zarządzenia. W sprawie informacji o wykonaniu budżetu gminy Gródek za drugi kwartał dwa 

tysiące dwadzieścia dwa. W sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do 

zbycia w trybie bezprzetargowym. W sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej dla nauczyciela 

ubiegającego się o awans zawodowy na stopień nauczyciela mianowanego. W sprawie 

rozwiązania Gminnej Komisji Urbanistyczno-architektonicznej gminy Gródek. W sprawie 

wdrożenia procedury monitorowania utrzymania efektów projektu grantowego „Wsparcie dzieci z 

rodzin pegeerowskich w rozwoju cyfrowym – granty PPGR” w gminie Gródek. W sprawie 

ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do użyczenia. W sprawie upoważnienia 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku do prowadzenia postępowań w 

sprawach dotyczących wypłaty dodatku węglowego. W sprawie upoważnienia pracownika 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku do prowadzenia postępowań w sprawach 

dotyczących wypłaty dodatku węglowego. W sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w 

zarządzeniu numer dwieście dziewięćdziesiąt osiem na dwadzieścia dwa Wójta Gminy Gródek z 

dnia dwudziestego trzeciego czerwca dwa tysiące dwadzieścia dwa. W sprawie ogłoszenia 

wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży w trybie bezprzetargowym. Kolejne 

zarządzenie to zmieniające zarządzenie w sprawie wdrożenia procedury monitorowania 

utrzymania efektów projektu grantowego „Wsparcie rodzin dzieci popegeerowskich w rozwoju 

cyfrowym – granty PPGR” w gminie Gródek. Kolejne zarządzenie to w sprawie przekazania 
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informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze dwa tysiące dwadzieścia 

dwa oraz za wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury. Kolejne to w 

sprawie założeń do projektu budżetu gminy Gródek na dwutysięczny dwudziesty trzeci rok. W 

sprawie przygotowań materiałów planistycznych do projektu budżetu gminy Gródek na dwa 

tysiące dwadzieścia trzy. W sprawie wyznaczenia pracownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Gródku do dokonywania weryfikacji wniosków o wypłatę dodatku węglowego w 

Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków. 

[00:15:04] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) W sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy 

Gródek na dwa tysiące dwadzieścia dwa obejmującego plan budżetu i jednostki. W sprawie 

ustalenia zasad prowadzenia wyodrębnionej ewidencji księgowej w celu realizacji zadania pod 

nazwą „Rozwój e-usług w gminach Związku Gmin Wiejskich województwa podlaskiego”. W 

sprawie ustalenia zasad prowadzenia wyodrębnionej ewidencji księgowej w celu realizacji zadania 

pod nazwą „Zagospodarowanie terenu wokół Góry Zamkowej i przebudowy ulicy Zamkowej”. W 

sprawie wprowadzenia regulaminu naboru na wolne stanowiska urzędnicze w Urzędzie Gminy 

Gródek. W sprawie naboru na wolne stanowisko podinspektora w Referacie Organizacyjnym w 

Urzędzie Gminy Gródek. Jeżeli chodzi o sprawy ewidencjonowania przedsiębiorców będących 

osobami fizycznymi w Centralnej Ewidencji i Informacji o Działalności Gospodarczej do Urzędu 

Gminy Gródek wpłynęły trzy wnioski o zmianę, pięć wniosków o zawieszenie działalności, dwa 

wnioski o wznowienie, dwa wnioski o wykreślenie z działalności gospodarczej i jak zwykle złożone 

wnioski zostały przekształcone na formę dokumentu elektronicznego i przekazane za 

pośrednictwem platformy usług administracji publicznej do Centralnej Ewidencji i Informacji o 

Działalności Gospodarczej. W zakresie spraw inwestycyjnych to w dniu dwudziestego dziewiątego 

czerwca dwa tysiące dwadzieścia dwa zawarto umowę z Arturem Prusem prowadzącym 

działalność gospodarczą pod nazwą Usługi Remontowo-Budowlane Artur Prus na modernizację i 

remont pomieszczeń budynku przy ulicy Fabrycznej 1 w Gródku, w którym mieści się Niepubliczny 

Zakład Opieki Zdrowotnej. Prace obejmują demontaż i montaż dwunastu sztuk futryn z drzwiami, 

klamkami, naprawę dwunastu progów, szpachlowanie, malowanie ścian oraz sufitów, wykonanie 

zabudowy z płyt gipsowo-kartonowych przy pomieszczeniu laboratorium, wykonanie trzech sztuk 

zabudowy na instalację wodnokanalizacyjną, montaż czternastu sztuk nakładek, czyszczenie, no i 

tak dalej, i tak dalej. Wszystkie zaplanowane czynności, które są w ramach tego remontu. 

Natomiast z tytułu realizacji przedmiotu umowy ustalono wynagrodzenie ryczałtowe brutto w 

kwocie sto czterdzieści dwa tysiące sto pięćdziesiąt jeden złotych dziesięć groszy. Zadanie jest 

finansowane ze środków pozyskanych, wygranych w konkursie „Rosnąca odporność” 

organizowanym dla samorządów w ramach Narodowego Programu Szczepień. Tak że jeszcze raz 

dziękujemy wszystkim, którzy przyczynili się do tego, że taką nagrodę uzyskaliśmy. Dnia 

dwudziestego pierwszego lipca dwa tysiące dwadzieścia dwa podpisano umowę z firmą WHS 

spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Myślenicach na wykonanie kotłowni na 

pelet w świetlicy wiejskiej w Podozieranach. Inwestycja jest dofinansowana z budżetu 

województwa podlaskiego w ramach programu „Odnowy wsi województwa podlaskiego – 
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Kreatywna Wieś”. Koszt realizacji inwestycji to czterdzieści dziewięć tysięcy pięćset, z czego 

dofinansowanie dwadzieścia cztery tysiące siedemset pięćdziesiąt złotych. Obecnie trwają prace, 

które, których zakończenie planuje się na trzydziestego września bieżącego roku. W wyniku 

zawartej umowy z firmą NEXBUD Jacek Waśko z siedzibą w Kobylance realizowane jest zadanie 

pod nazwą „Przebudowa drogi gminnej 105008B ulicy Pięknej w Waliłach w gminie Gródek w 

trybie zaprojektuj i wybuduj”. Wartość umowna wynosi milion trzysta pięćdziesiąt trzy złote. 

Zadanie jest współfinansowane ze środków Rządowego Funduszu Polski Ład – Program 

Inwestycji Strategicznych w wysokości milion dwieście osiemdziesiąt pięć trzysta pięćdziesiąt, 

czyli bardzo duże dofinansowanie. Przedmiotowo umowa swoim zakresem obejmuje opracowanie 

dokumentacji projektowej, wykonanie robót budowlanych. W ramach realizacji inwestycji w dniu 

dwudziestego szóstego sierpnia dwa tysiące dwadzieścia dwa złożono wniosek o wydanie 

pozwolenia wodnoprawnego do Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie Zarząd 

Zlewni w Białymstoku. Po uzyskaniu decyzji udzielającej pozwolenia wodnoprawnego złożony 

zostanie wniosek o pozwolenie na budowę instalacji kanalizacji deszczowej w ulicy Pięknej w 

Waliłach-Stacji. W dniu trzynastego września bieżącego roku złożono wniosek do starostwa 

powiatowego w Białymstoku zawierającego zgłoszenie przebudowy ulicy Pięknej w Waliłach. Po 

uzyskaniu tych pozwoleń wykonawca rozpocznie prace budowlane. I termin ma spory, bo aż do 

października dwa tysiące dwadzieścia trzy, tak że będzie mógł podjąć i w tym roku, będzie mógł 

podjąć w następnym roku, ale termin zakończenia ma w dwudziestym trzecim roku. W wyniku 

zawartej umowy z firmą AC Piotr Sidorowicz z siedzibą w Białymstoku na realizację zadania pod 

nazwą „Budowa z przebudową ciągu pieszo-jezdnego ulicy Zamkowej w Gródku”. Zamówienie 

realizowane w ramach projektu pod nazwą „Kompleksowe zagospodarowanie Góry Zamkowej 

oraz terenu wokół obiektu dziedzictwa kulturowego”. Wartość umowna realizacji zadania wynosi 

pięćset pięćdziesiąt trzy, mówimy o samej ulicy, bo tam ten projekt obejmuje również 

zagospodarowanie Góry Zamkowej. Natomiast dofinansowanie wyniosło dwieście osiem tysięcy 

siedemset sześćdziesiąt siedem złotych i pochodzi ze środków Unii Europejskiej, w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego na lata dwa tysiące 

czternaście – dwadzieścia. Prace drogowe związane z budową ciągu pieszo-jezdnego na ulicy 

Zamkowej w Gródku dobiegają końca. W ramach przedmiotowego zadania wybudowano 

nawierzchnię z kostki typu polbruk wraz z wjazdami. Termin zakończenia przebudowy planowany 

jeszcze jest w tym miesiącu. 

[00:20:35] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Odbyło się spotkanie z mieszkańcami po drodze i też 

tam zgodnie z wnioskiem mieszkańców porozmawialiśmy sobie i ustaliliśmy, że zgodnie tam z ich 

wnioskiem będziemy próbować podejmować dalsze czynności związane z tą ulicą. Trwają prace 

remontowe wykonywane przez firmę Domar Dawid Zarzecki z siedzibą w Białymstoku w ramach 

zadania „Remont sali gimnastycznej w szkole podstawowej”, chodzi o drugi etap, obejmującego 

docieplenie dachu, remont łazienek na bloku sportowym. Wykonano już izolacje termiczną z wełny 

metodą wdmuchiwania. Wartość wynagrodzenia brutto za wykonanie wyżej wymienionych prac 

wynosi czterysta dwadzieścia trzy tysiące czterysta czterdzieści cztery złote dziewięćdziesiąt pięć 
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groszy. Planowany termin zakończenia inwestycji to polowa listopada dwa tysiące dwadzieścia 

dwa. I tutaj też zadanie jest współfinansowane z wygranej w konkursie „Rosnąca odporność” 

organizowanym dla samorządów w ramach Narodowego Programu Szczepień. W dniu czwartego 

sierpnia dwa tysiące dwadzieścia dwa zawarto umowę z Zakładem Ogólnobudowlanym Wiesław 

Szerszunowicz z siedzibą Zabudów-Kolonia na wykonanie robót budowlanych w ramach zadania 

pod nazwą „Remont wraz z rozbudową Gminnego Centrum Kultury w Gródku” na kwotę czterysta 

osiemdziesiąt jeden tysięcy złotych. Prace te będą obejmowały przebudowę tarasu naziemnego 

przy budynku Gminnego Centrum Kultury wraz z remontem części elewacji i schodów 

zewnętrznych. Zadanie jest współfinansowane z Funduszu Wsparcia Gmin i Powiatów 

udzielonych przez Urząd Marszałkowski, przez pana Marszałka w ramach Narodowego... oraz 

także tutaj w ramach Narodowego Programu Szczepień, uzupełniająco. Obecnie została już 

wykonana rozbiórka istniejącego tarasu wraz z betonową ścianą oporową. Rozebrano wszystkie 

okładziny z płyt gres na schodach, balkonie, spocznikach, pochylni. Oczyszczono wyżej 

wymienione powierzchnie, wykonano wylewkę betonową na balkonie. Na elewacji, przy oknach 

zostały zamontowane deski wraz z rusztem drewnianym i izolacją ze styropianu, które zostały 

następnie uzupełnione. Termin wykonania prac to połowa listopada dwa tysiące dwadzieścia dwa. 

W dniu... piątego sierpnia dwa tysiące dwadzieścia dwa złożono wniosek o przyznanie pomocy na 

budowę wiaty stałej do składowania osadu ściekowego na terenie gminy w oczyszczalni ścieków 

w Gródku w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata dwa tysiące czternaście – 

dwadzieścia. Planowany koszt realizacji inwestycji to czterysta czterdzieści dwa tysiące sto 

osiemdziesiąt cztery złote siedem groszy. W tym wnioskowana kwota pomocy trzysta pięćdziesiąt 

dziewięć tysięcy czterysta dziewięćdziesiąt dziewięć złotych. To jest taki wymóg w tej chwili, 

niezbędna czynność, niezbędne przedsięwzięcie związane z uzupełnieniem tutaj i wymogami 

naszej oczyszczalni ścieków i... No i myślę, że biorąc pod uwagę, że jest projekt, liczymy na 

dofinansowanie, tak że liczymy również, że być może nawet i w tym roku zostaną podjęte 

pierwsze kroki realizacji tego zadania. W dniu dwunastego sierpnia dwa tysiące dwadzieścia dwa 

dokonano odbioru końcowego inwestycji „Budowa sieci i kanalizacji sanitarnej na ulicy 

Jaśminowej i Agrestowej w Gródku” wykonywanego przez firmę Tibia spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością, z siedzibą w Białymstoku. Wartość dokonywanych robót wynosi trzysta 

pięćdziesiąt tysięcy pięćset pięćdziesiąt złotych. Zadanie jest finansowane ze środków 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych z przeznaczeniem na inwestycje realizowane w 

miejscowościach, w których funkcjonowały zlikwidowane pegeery. To taka pierwsza, pierwsze 

było rozdanie i wtedy dostaliśmy, można powiedzieć, jako jedyni w powiecie białostockim, takie 

dofinansowanie. W sierpniu bieżącego roku rozpoczęły się budowy budowlane w ramach zadania 

pod nazwą „Poprawa efektywności energetycznej remizy OSP Gródek” poprzez wykonanie 

kompleksowej termomodernizacji. Prace termomodernizacyjne budynku to jest wymiana stolarki 

okiennej, drzwiowej, wrót garażowych, docieplenie ścian, wymiana pokrycia dachowego. Będą 

wykonywane przez Przedsiębiorstwo Handlowo-Usługowe Tas spółka cywilna z siedzibą w 

Białymstoku. Natomiast nowa kotłownia na biomasę oraz montaż instalacji fotowoltaicznej wraz z 

magazynami energii będzie wykonywana przez firmę FHS spółka z ograniczoną 
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odpowiedzialnością z siedzibą w Myślenicach. Kwota na jaką podpisano umowę na 

termomodernizację budynku to siedemset trzydzieści osiem tysięcy złotych, a na wykonanie 

kotłowni z biomasą i z wszystkimi tymi... fotomontażem... fotowoltaiki i magazynem energii to 

dwieście trzydzieści dziewięć tysięcy trzysta dwadzieścia osiem złotych i sto dwadzieścia pięć 

tysięcy sto trzydzieści osiem złotych. 

[00:25:35] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Termin wykonania to jest lipiec dwa tysiące 

dwadzieścia trzy. Wykonawcy deklarują zakończenie jeszcze w tym roku. Zadanie jest 

współfinansowane ze środków Rządowego Funduszu Polski Ład – Program Inwestycji 

Strategicznych, tak zwany Nowy Ład. W dniu dwudziestego dziewiątego sierpnia dwa tysiące 

dwadzieścia dwa złożono wniosek o dofinansowanie zadań ze środków Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg na przebudowę drogi gminnej numer 105080B i 143500B w miejscowości Załuki. 

Planowany koszt zadania wynosi milion osiemset osiemdziesiąt pięć tysięcy złotych czterysta 

trzydzieści siedem. Dofinansowanie jest rozpięte, czyli może wynieść od sześćdziesięciu do 

osiemdziesięciu. Zawsze było pięćdziesiąt procent, a teraz podwyższyli ten pułap od 

sześćdziesięciu do osiemdziesięciu procent kosztów realizacji. Będziemy dążyć, żeby był jak 

największy. We wrześniu bieżącego roku rozpoczną się prace również „Montaż instalacji 

fotowoltaicznych z magazynami energii”, na wszystkich budynkach użyteczności publicznej, na 

które pisaliśmy wniosek, czyli te wszystkie świetlice, Urząd Gminy, GOK, szkoła, przedszkole i tak 

dalej. W dniu dwudziestego drugiego marca w ramach przeprowadzonego przetargu 

nieograniczonego dokonano wyboru najkorzystniejszych ofert. W ramach pierwszej części 

zamówienia obejmującej montaż instalacji fotowoltaicznej na budynkach użyteczności publicznej 

wybrano firmę SunGrant spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Białymstoku. 

Natomiast w ramach drugiej części zamówienia obejmującej montaż magazynów energii na 

potrzeby budynków użyteczności publicznej wybrano firmę WHS spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Myślenicach. Termin wykonania prac to grudzień dwa tysiące 

dwadzieścia dwa. Całkowite planowane wydatki na realizację zadania to dwa miliony czterysta 

osiemdziesiąt trzy tysiące sto sześćdziesiąt siedem złotych, w tym dofinansowanie ze środków 

Rządowego Funduszu Polski Ład – Program Inwestycji Strategicznych wynosi dwa miliony trzysta 

cztery, osiemset osiemdziesiąt trzy złote. Już trochę może przejść z inwestycji... Ale może jeszcze 

tylko poinformuję Państwa, że w tym tygodniu albo na początku następnego będziemy chcieli 

podpisać umowę na zakup nowego samochodu, busa... Renault, tak. Dziewięcioosobowy. No 

tylko czas oczekiwania jest długi, taki, że prawdopodobnie przyjdzie nam poczekać do wiosny 

następnego roku. I druga rzecz to planujemy na przełomie września i października ogłosić 

przetarg na budowę i rozbudowę Urzędu Gminy. Myślę też, że bardzo oczekiwana inwestycja. To 

tak osobiście traktuję, że to już najgorszy urząd. Tak jeszcze porównuję może... no nie będę 

porównywał do miejscowości o nazwie, bo... ktoś się obrazi, ale mało gdzie już taki urząd jest jak 

u nas, dlatego też myślę, że jak uda się zrobić to... Przypomnę tylko, że sześć i pół miliona prawie 

otrzymaliśmy środków też z programu rządowego. W zakresie bieżącego utrzymania dróg 

wykonano następujące prace... Tu chodzi o równania dróg, podsypywanie, wyrównanie drogi w 
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miejscowości Podozierany, Wiejki, Mostowlany, Zielona, Straszewo, Bielewicze, Załuki, 

Nowosiółki, Glejsk, Józefowa. Zlecono wykonanie naprawy fragmentów drogi w miejscowości 

Radunin, Grzybowce, Zubki. Prace polegały na podsypanie kruszywem naturalnym dołów w 

miejscowościach. Jeżeli chodzi o Grzybowce to będzie podsypany tak już, w takim układzie, jak to 

się mówi... też w tym tygodniu podpisujemy umowę z Nadleśnictwem. Pięćdziesiąt procent na 

pięćdziesiąt będzie, będziemy sypać drogę. Od szosy krajowej do miejscowości Grzybowce. 

Zlecono wykonanie naprawy dróg w miejscowości Wiejki. Prace polegały na poszerzeniu drogi, 

zebraniu i wywiezieniu humusu, podsypaniu kruszywem naturalnym drogi do jeziora Wiejki. 

Zlecono podsypanie kruszywem naturalnym dołów i ubytków nawierzchni żwirowej w 

miejscowości Dzierniakowo i Nowosiółki. Zlecono wykonanie remontu fragmentu drogi żwirowej... 

do CRS w Gródku. Prace polegały na umocnieniu zakrętu kamieniem łamanym. Zlecono zamianę 

uszkodzonego betonowego przepustu w poprzek drogi w miejscowości Piłatowszczyzna. Roboty 

budowlane polegały na demontażu uszkodzonej rury i montażu rury karbowanej oraz podsypaniu 

kruszywem naturalnym remontowanego fragmentu drogi. 

[00:30:17] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) Zlecono równanie drogi w miejscowości Wiejki, 

Podozierany, Zielona i Mostowlany. To tak jak... kolejny, kolejny raz, można powiedzieć, zlecono 

wykonanie koszenia poboczy dróg na terenie gminy. Tam, gdzie to po prostu było wymagane i 

oczekiwane. W związku ze złym stanem technicznym mostu nad rzeką Płoska w miejscowości 

Królowy-Most w porozumieniu ze starostwem powiatowym w Białymstoku, który wykonuje 

obowiązki tak jakby zarządcy na drogach powiatowych i gminnych wprowadzono zakaz ruchu 

samochodowego na moście nad rzeką Płoska w miejscowości Królowy-Most w ciągu drogi 

gminnej 105064B do czasu oczywiście wyremontowania. I oczywiście staramy się montować 

środki na ten cel, bo to jest taki no... wymaga takiego no można powiedzieć... gruntownej naprawy 

ten most, a więc to nie polega na wymianie kilku deseczek czy tam... Ponadto wydałem sześć 

decyzji w sprawie uzgodnienia lokalizacji zjazdu z drogi gminnej, cztery decyzje w sprawie 

uzgodnienia lokalizacji przyłącza elektroenergetycznego, cztery decyzje w sprawie określenia 

warunków udzielenia zezwolenia na zajęcie pasa drogowego dróg gminnych oraz cztery decyzje 

w sprawie lokalizacji urządzeń w pasie drogowym dróg gminnych. W ramach bieżącej działalności 

Urzędu Gminy w zakresie planowania zagospodarowania przestrzennego wydano w tym czasie 

dwadzieścia pięć decyzji o warunkach zabudowy, dwie decyzje zatwierdzające podział 

nieruchomości. W zakresie ochrony przyrody wpłynęło dwadzieścia trzy zgłoszenia zamiaru 

usunięcia drzew na nieruchomościach stanowiących własność osób fizycznych na cel 

niezwiązany z prowadzeniem działalności gospodarczej. Po przeprowadzeniu przez pracownika 

procedury, w tym dokonaniu oględzin, Wójt jako organ uprawniony do podejmowania... 

uprawniony na podstawie Ustawy o ochronie przyrody, do dwudziestu jeden zgłoszeń nie wniósł 

sprzeciwu. Dwa postępowania są w toku. Ponadto wydane zostały sześć zezwoleń na usunięcie 

drzew rosnących na nieruchomościach stanowiących własność osób prawnych. Wydano dwie 

decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach. Pierwszą, stwierdzającą brak potrzeby 

przeprowadzania oceny o działanie środowiska przedsięwzięcia obejmującego zmianę 
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zagospodarowania terenu polegającą na zalesieniu powierzchni dwadzieścia cztery hektary i pół 

na działkach o numerach, numerze ewidencyjnym grunt 53 i 8/4, położonych w obrębie 

Bobrowniki, gmina Gródek, województwo podlaskie oraz drugą określającą środowiskowe 

uwarunkowania realizacji przedsięwzięcia polegającego na budowie hali z instalacją do segregacji 

gruzu budowlanego wraz z magazynem oraz hali z instalacją do przetwarzania osadu ścieków z 

oczyszczalniami ścieków wraz z zagospodarowaniem terenu i niezbędną infrastrukturą techniczną 

zlokalizowanych na działkach numer 390/7 i 390/8, obręb Świsłoczany, gmina Gródek. W ramach 

ogłoszonego w dniu dwudziestego piątego lutego dwa tysiące dwadzieścia dwa naboru wniosków 

o udzielenie dotacji celowej ze środków budżetu gminy Gródek na dofinansowanie kosztów 

budowy przydomowej oczyszczalni ścieków na terenie gminy Gródek w terminie do dnia 

pierwszego sierpnia zostało zgłoszonych sześć kompletnych wniosków. Wszystkie wnioski zostały 

rozpatrzone pozytywnie i w ramach tego zadania zostało zbudowanych sześć przydomowych 

oczyszczalni ścieków, przy dotacji gminy Gródek w wysokości dwudziestu czterech tysięcy złotych. 

W dniu piątego sierpnia dwa tysiące dwadzieścia dwa podpisano umowę z Regularny Przewóz 

Osób Ryszard Grzywacz w ramach zadania „Dowóz dzieci niepełnosprawnych z terenu gminy 

Gródek w roku szkolnym dwadzieścia dwa / dwadzieścia trzy”. Wykonawca z dniem dziesiątego 

września dwa tysiące dwadzieścia dwa wypowiedział umowę. W wyniku ponownie 

przeprowadzonego zapytania ofertowego wyłoniono kolejną najkorzystniejszą, a właściwie 

najkorzystniejszą ofertę. Firma Faster Wash spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. W dniu 

dwudziestego trzeciego sierpnia zawarto umowę notarialną na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej, położonej w obrębie trzydzieści jeden Waliły, gmina Gródek, oznaczonej 

numerem ewidencyjnym 199/2 o powierzchni sześćset osiemdziesiąt dziewięć metrów 

kwadratowych za kwotę dwadzieścia dziewięć tysięcy pięćset złotych netto. W dniu dwudziestego 

piątego sierpnia w Urzędzie Gminy Gródek podpisano umowę z Podlaską Komunikacją 

Samochodową nowa spółka akcyjna na zakup biletów miesięcznych na potrzebę dowozu dzieci 

ze szkoły podstawowej i przedszkola samorządowego w Gródku w roku szkolnym dwadzieścia 

dwa / dwadzieścia trzy. Cena jednostkowa za miesięczny bilet dla jednego ucznia to kwota 

dwieście dwadzieścia jeden złotych trzydzieści cztery grosze. W dniu trzydziestego sierpnia dwa 

tysiące dwadzieścia dwa w Gminnym Centrum Kultury miało miejsce uroczyste spotkanie z 

uczestnikami projektu „Wsparcie dzieci z rodzin pegeerowskich w rozwoju cyfrowym – grunty 

popegeerowskie”. Celem projektu realizowanego przez gminę Gródek jest wsparcie dzieci i 

wnuków byłych pracowników pegeer w rozwoju cyfrowym poprzez zapewnienie im sprzętu 

komputerowego oraz dostępu do Internetu. Projekt realizowany jest w ramach projektu... 

programu operacyjnego Polska Cyfrowa na lata dwa tysiące czternaście – dwadzieścia. W wyniku 

przeprowadzonego naboru do udziału w projekcie zakwalifikowano sześćdziesięciu pięciu uczniów 

z terenu gminy Gródek. Na realizację projektu gmina otrzymała sto sześćdziesiąt trzy tysiące 

pięćset złotych. Środki te zostały przeznaczone na zakup sześćdziesięciu pięciu laptopów z 

oprogramowaniem wraz z torbami, myszkami optycznymi. Wydatek w całości został sfinansowany 

ze środków Unii Europejskiej. Ponadto w ramach programu Cyfrowa Gmina dla Urzędu 

dostarczono osiem laptopów, siedem komputerów stacjonarnych, piętnaście pakietów biurowych, 
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skaner, trzy drukarki kodów kreskowych wraz z czytnikami oraz serwer z oprogramowaniem Swift 

i urządzenie pamięci masowej. Łączna wartość sprzętu, którego zakup w całości sfinansowano ze 

środków Unii Europejskiej wynosi sto czternaście tysięcy siedemset siedemdziesiąt sześć złotych. 

Część komputerów przeznaczona będzie na potrzeby GOPS-u oraz Komunalnego Zakładu 

Budżetowego. 

[00:36:15] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) W terminie do dnia piętnastego września dwa tysiące 

dwadzieścia dwa do Urzędu Gminy Gródek wpłynęło dziewiętnaście wniosków o przyznanie 

stypendium szkolnego na nowy rok dwa tysiące dwadzieścia dwa / dwadzieścia trzy. Zgodnie z 

przepisami Ustawy o systemie oświatowym stypendium szkolne może otrzymać uczeń znajdujący 

się w trudnej sytuacji materialnej wynikającej z niskich dochodów na osobę w rodzinie, w 

szczególności, gdy w rodzinie tej występuje między innymi bezrobocie, niepełnosprawność ciężka 

lub długotrwała choroba, wielodzietność, zdarzenie losowe. Stypendium szkolne jest przyznawane 

na okres nie krótszy niż miesiąc i nie dłuższy niż dziesięć miesięcy w danym roku szkolnym. 

Gminny Ośrodek Pomocy w Gródku... Społecznej od dnia siedemnastego sierpnia realizuje 

zadanie zlecone gminie w formie prowadzenia postępowań w zakresie wypłaty dodatku 

węglowego. Do dnia dziewiętnastego września dwa tysiące dwadzieścia do ośrodka wpłynęły 

czterysta trzydzieści trzy wnioski o wypłatę dodatku węglowego. Zapotrzebowanie na środki celem 

realizacji wyżej wymienionego zadania zostały złożone do Wojewody w dniu trzydziestego 

sierpnia dwa tysiące dwadzieścia dwa za pomocą centralnej aplikacji statystycznej. Zgodnie z 

zapisami Ustawy z dnia piętnastego września dwa tysiące dwadzieścia dwa o szczególnych 

rozwiązaniach w zakresie niektórych źródeł ciepła w związku z sytuacją na rynku paliw między 

innymi zmieniającą Ustawę o dodatku węglowym wydłużono termin realizacji wniosków. Dodatek 

węglowy wypłaca się w terminie do dwóch miesięcy od dnia złożenia wniosku o jego wypłatę. I 

szanowni Państwo tutaj jeszcze parę zdań dosłownie. W dniu szesnastego września dwadzieścia 

dwa na terenie gminy Gródek odbyła się akcja sprzątania świata pod hasłem „Wszystkie śmieci są 

nasze”, realizowane w ramach programu profilaktyczno-edukacyjnego pod nazwą „Ochrona 

środowiska – wspólna sprawa”. W szlachetnej inicjatywie udział wzięli uczniowie klasy siódmej i 

ósmej szkoły podstawowej w Gródku wraz z opiekunami przy wsparciu pracowników Urzędu 

Gminy oraz Nadleśnictwa Waliły. Tak że w tym miejscu chciałbym bardzo podziękować szkole, 

nadleśnictwu, pracownikom Urzędu Gminy, którzy byli zaangażowani, którzy brali udział w 

organizacji tego rodzaju działania, akcji. Ponadto w omawianym okresie uczestniczyłem w 

uroczystym podpisywaniu umów w Turośni Kościelnej finansowanie OSP, spotkaniu 

konsultacyjnym pod nazwą „Możliwości współpracy i pozyskania środków finansowych w przyszłej 

perspektywie finansowej w ramach lokalnej strategii rozwoju RGD Puszcza Knyszyńska” 

organizowanym w Gminnym Centrum Kultury w Gródku. W spotkaniu koordynatorów projektu 

„Rozwój e-usług w gminach Związku Gmin Województwa Podlaskiego” w Turośni Kościelnej. W 

spotkaniu organizowanym w Hajnówce w zakresie ostatecznego wyboru projektu kluczowego do 

zgłoszenia do kontraktu programowego dla województwa podlaskiego w dwa tysiące dwadzieścia 

jeden – dwa tysiące dwadzieścia siedem. W uroczystym podpisaniu umów w Urzędzie 
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Marszałkowskim województwa podlaskiego na zakup sprzętu ratowniczo-gaśniczego i 

umundurowania dla OSP. W uroczystym wręczeniu czeku w Urzędzie Marszałkowskim 

zobowiązującym przekazania wsparcia jednostkom OSP gminom powiatu białostockiego. 

Wspólnie z Radnym Grzegorzem Borkowskim w spotkaniu z Wojewodą, z Wicewojewodą i z 

innymi dyrektorami Urzędu, podczas którego poruszane były bieżące problemy gminy Gródek 

powstałych między innymi w związku z utrudnieniami w ruchu, które istnieją z uwagi na kryzys 

migracyjny oraz kilometrowe kolejki tirów do przejścia granicznego w Bobrownikach, w tym 

między innymi poniesionymi stratami, bo to niestety ta sytuacja w danym czasie jeszcze trwająca, 

można powiedzieć, te nasze koszty, koszty... jak to się mówi, ponosi. I także takim dosyć ważnym 

tematem była sprawa działań, tak jakby, popierających albo właściwie chodzi o rentowność PKS-u, 

chodzi o dopłaty do... kursów, z których korzystamy na trasie Białystok – Gródek, bo chcę 

poinformować Państwa, że gdyby nie gmina dopłacała do tych kursów i gdyby nie dopłata od pana 

Wojewody to można powiedzieć albo można też powiedzieć tak, że nie wiadomo, czy którykolwiek 

kurs by kursował, a więc to trzeba wiedzieć, trzeba informować, że to się dzieje dzięki temu, że 

gmina dopłaca i dopłata jest taka z... Kilka gmin się wycofało z dopłaty, chociażby ze względu na 

brak możliwości dofinansowania takiego. To w tych gminach nie ma żadnego kursu, oprócz tych 

takich prywatnych, co tam jeżdżą jakieś tam, Voyager czy tam... ten inny. 

[00:41:03] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) To to. We wspólnym posiedzeniu... No i oczywiście 

ze skutkiem pozytywnym wstępnie też, że tutaj jest szansa, że jakieś tam środki otrzymamy na, na 

cele związane z potrzebami. Jeszcze w formie wnioskowej, ale liczymy, że to stanie się w sposób 

faktyczny. I we wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy uczestniczyłem i w imprezach 

cyklicznych organizowanych na terenie gminy Gródek. Bardzo dziękuję, jeżeli są pytania to 

bardzo proszę. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję panu Wójtowi za obszerne przedstawienie 

sprawozdania z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. Czy ktoś z Państwa 

Radnych ma pytania odnośnie przedstawionego sprawozdania? Proszę bardzo pan Radny Gryc. 

- Radny Jerzy Gryc: Dziękuję. Panie Wójcie, krótkie pytanie, kto wycenia działki gminne, gmina 

sprzedaje? Dziękuję. 

[00:41:55] 

(brak dźwięku) 

[00:42:05] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Ja mam 

takie pytanie panie Wójcie, pan wspomniał przy budowie ulicy Zamkowej, że tam były rozmowy 

prowadzone z mieszkańcami odnośnie dodatkowych prac. O jakie prace chodzi dodatkowe? 
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- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Może nie chodzi o dodatkowe prace, tylko chodzi o to, że w danym 

czasie, jak organizowano, projektowano ulicę Zamkową, a przede wszystkim zagospodarowanie 

Góry Zamkowej wraz z dojściem, dojazdem do Góry Zamkowej, nie było możliwości w żaden 

sposób zaprojektować chodnika. Nawet po jednej stronie. Z prostej przyczyny, bo na większości 

długości tej trasy to są prywatne grunta, więc trzeba było wcześniej... wiadomo, jak to się odbywa, 

nabyć prawo, czyli uzgodnić, podpisać akty notarialne, geodetę, jeżeli byłaby zgoda mieszkańców, 

podzielić te działki. To jest pierwszy powód. A główny powód, że nie mogła figurować droga ze 

wszystkimi regułami, bo to był powód, z którego przyczyny nie dostaliśmy dofinansowania. Bo my 

składaliśmy raz dofinansowanie, nie dostaliśmy, bo to nie może figurować jako droga, która służy 

przede wszystkim mieszkańcom. Dlatego zrobiliśmy w taki sposób, żeby otrzymać środki 

jakiekolwiek na tę ulicę Zamkową, a już chodniczek sobie w trybie dodatkowym możemy, 

uzgadniając z mieszkańcami, i przy ewentualnej tam... Może nie chodzi nawet o partycypację, 

tylko chodzi o to, będziemy mogli spróbować może w tym roku przygotować się, bo to wiadomo, 

trzeba geodetę, trzeba podział, trzeba notariusza, trzeba projekcik, kawałek projektu zrobić. I 

myślę, że tam, na tym odcinku, przynajmniej który będzie dawał możliwość, taki chodniczek 

powstanie. I to nie jest żaden powód i to ja bym chciał, żeby też i Radni, Sołtysi, żeby nie 

traktować tego, że to... Bo to po prostu nie byłoby dofinansowania w ogóle i na tę ulicę i nie byłoby 

dofinansowania na tę Górę Zamkową. Góra Zamkowa oczywiście... nie znaleźliśmy wykonawcy 

na ten drugi... drugą część, a więc będzie realizowana w roku dwutysięcznym dwudziestym 

trzecim w ramach ogłoszonego, myślę że w tym roku jeszcze, przetargu. Po protu trudno jest 

teraz na wykonawcę drewnianych spraw, jak ja to nazywam, chociażby tak, jak w tym przypadku, 

wieża... no nawet ona nie widokowa się nazywa, jest jako widokowa, ale jako... wieża edukacyjna. 

I wiele tych różnych tam, wiaty, te sprawy, które są zaprogramowane w projekcie, po prostu żaden 

wykonawca się nie zgłosił. Liczymy na to, że może to się zmieni na przełomie roku. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Jeszcze jedno pytanie. Chodzi o naprawę 

drogi od drogi krajowej do Grzybowiec. O którą to drogę chodzi? Ta pierwsza? Czy... 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (głos poza mikrofonem) Chodzi o drogę, która jest drogą gminną, 

druga jest powiatowa. To jest droga... 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Aha. Częściej uczęszczana, tak, dziękuję. Proszę 

bardzo, pan Radny Nos. 

[00:45:13] 

- Radny Mirosław Nos: Dziękuję panie Przewodniczący. Ja mam pytanie do pana Wójta. Pan Wójt 

wspomniał o spotkaniu z Wojewodą. Tam było... poruszane tematy... Słychać mnie? Poruszane 

tematy na temat ruchu granicznego. I chodzi mi o tę kolejkę tirów. Czy była mowa na przykład o 

otwarciu przejścia Kuźnicy, które by znacznie polepszyło te warunki? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: To znaczy tak, w tej chwili już ta kolejka, wiadomo, jest mniej 

odczuwalna, chociaż jeszcze jest, natomiast zakładamy, że już ona nie będzie się zwiększać tutaj 

w taki sposób dokuczliwy, jak było do tej pory. W planach, w planach tutaj pana Wojewody jest 
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również zbudowanie tak zwanego miejsca postoju tirów w okolicy przejścia granicznego. No tam 

na odpowiedniej działce powiedzmy, nie? I te projekty w jakiś tam sposób w tej chwili są 

organizowane. To jest jedna rzecz. I oczywiście przejście graniczne w Kuźnicy ma szansę być 

otwarte. Tylko prawdopodobnie jeszcze nie w tym roku. Ale to może, to może jeszcze być taka 

wiedza niepełna, bo ja to tak na zasadzie rozmowy... Jeżeli chodzi od kiedy, to z panią dyrektor od 

przejść granicznych rozmawiałem. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze pytanie 

odnośnie przedstawionego sprawozdania? Nie widzę. Stwierdzam, że sprawozdanie Wójta Gminy 

z działalności w okresie międzysesyjnym zostało przyjęte do wiadomości. Wysoka Rado, punkt 

czwarty obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji piątego punktu dzisiejszej 

sesji, punktu czwartego dzisiejszej sesji, rozpatrzenie informacji o przebiegu wykonania przez 

Gminne Centrum Kultury w Gródku planu finansowego za pierwsze półrocze dwa tysiące 

dwudziestego drugiego roku. Informację taką otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą 

sesję. Była ona szczegółowa przedstawiana przez panią dyrektor w dniu piętnastego... września 

na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy. Czy jest potrzeba omówienia? Czy 

ewentualne pytania nasunęły się wśród Państwa Radnych? Nie widzę. Stwierdzam, że 

sprawozdanie... stwierdzam, że informacja o przebiegu wykonania przez Gminne Centrum Kultury 

za pierwsze półrocze dwa tysiące dwudziestego drugiego roku zostało przyjęte do wiadomości. 

Przystępujemy do realizacji piątego punktu dzisiejszych obrad, rozpatrzenie informacji o przebiegu 

wykonania przez Gminną Bibliotekę Publiczną w Gródku planu finansowego za pierwsze półrocze 

dwa tysiące dwudziestego drugiego roku. I tutaj również informację taką otrzymaliśmy wraz z 

zaproszeniem na dzisiejszą sesję i była ona omawiana na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych 

Rady Gminy w dniu piętnastego września. Ewentualne pytania? Nie widzę. Stwierdzam, że 

informacja o przebiegu wykonania przez Gminną Bibliotekę Publiczną planu finansowego za 

pierwsze półrocze dwa tysiące dwudziestego drugiego roku została przyjęta do wiadomości. 

Wysoka Rado, przystępujemy do realizacji szóstego punktu dzisiejszych obrad, rozpatrzenie 

informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze dwa tysiące dwudziestego 

drugiego roku. Informację tę również otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejsze obrady. I 

była omawiana na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych w dniu piętnastego września. Czy jest... 

Czy są jakieś pytania ewentualnie? Uwagi? Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii 

Wysokiej Rady na temat omawianej informacji. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, ta informacja 

była przedstawiona Wysokiej Radzie na ostatnim wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Gminy w Gródku w dniu piętnastego września dwa tysiące dwudziestego drugiego roku. Wysoka 

Rada pozytywnie zaopiniowała przedstawioną informację. Dziękuję. 

[00:50:03] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Stwierdzam, że informacja o przebiegu 

wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze dwa tysiące dwudziestego drugiego roku została 
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przyjęta do wiadomości. Przystępujemy do realizacji siódmego punktu dzisiejszych obrad, 

rozpatrzenie informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej na lata dwa tysiące 

dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć 

inwestycyjnych. I tutaj podobnie, jak poprzednie informacje, otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na 

dzisiejszą sesję i była ona szczegółowo omawiana na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych 

Rady Gminy w dniu piętnastego września. Czy są jakieś pytania albo uwagi odnośnie informacji? 

Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i 

Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianej informacji. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, również ta 

informacja była nam przekazana na ostatnim wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy 

w Gródku w dniu piętnastego września bieżącego roku. Pani Skarbnik bardzo ją szczegółowo 

omówiła. Wysoka Rada przyjęła przedstawioną informację bez zastrzeżeń. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Stwierdzam, że informacja o kształtowaniu 

się wieloletniej prognozy finansowej na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące 

dwadzieścia pięć, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć inwestycyjnych została przyjęta do 

akceptującej wiadomości. Wysoka Rado, przystępujemy do rozpatrzenia ósmego punktu 

dzisiejszych obrad, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – 

dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata dwa tysiące 

dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 

otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję i był on tematem wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady w dniu piętnastego września. Zmieniony projekt uchwały otrzymaliśmy 

dzisiaj przed sesją, tak że poproszę panią Skarbnik o omówienie projektu uchwały. 

- Skarbnik Marta Popławska: Wysoka Rado, z uwagi na zaistniałą sytuację i konieczność 

wprowadzenia jeszcze trzech zmian do budżetu, należało również zaktualizować zmiany w 

wieloletniej prognozie finansowej. Tutaj te pierwsze dwie pozycje się nie zmieniają, jednakże w 

zakresie przedsięwzięć ujętych w wieloletniej prognozie finansowej, wprowadza się nowe zadanie, 

zakup samochodu do dowożenia o wartości wydatków na poziomie stu osiemdziesięciu tysięcy, z 

czego w bieżącym roku kwota dziesięć tysięcy złotych jako zaliczka, a w roku dwa tysiące 

dwudziestym trzecim pozostała część wartości tego zadania. Tak jak pan Wójt powiedział właśnie 

w swoim sprawozdaniu, żeby móc zawrzeć umowę zadanie to należało wprowadzić do wieloletniej 

prognozy finansowej. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Czy są pytania odnośnie omawianego 

projektu uchwały? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania... A. Proszę pana Grzegorza 

Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o 

przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był omawiany na ostatnim wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku 



 

XXXIX Sesja Rady Gminy Gródek 
www.transkryptor.pl 

15 

w dniu piętnastego września bieżącego roku. Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej 

Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się trzynastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że 

uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące 

dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań 

na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem została podjęta 

jednogłośnie. Wysoka Rado, przystępujemy obecnie do rozpatrzenia dziewiątego punktu obrad, 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na dwa tysiące 

dwudziesty drugi rok. Projekt uchwały, ale po zmianach otrzymaliśmy przed dzisiejszą sesją i tutaj 

również poproszę panią Skarbnik o przedstawienie, o omówienie zmian w budżecie gminy Gródek. 

Proszę bardzo. 

[00:55:43] 

- Skarbnik Marta Popławska: W stosunku do pierwszej wersji tej uchwały w sprawie zmian budżetu 

gminy na ten bieżący rok doszły punkty, jak Państwo pewnie zauważyli z uzasadnienia, 

dwudziesty trzeci, dwudziesty czwarty i dwudziesty piąty. I w związku z planowanym zawarciem 

umowy o współpracę z Nadleśnictwem Waliły na realizację wspólnego zadania pod nazwą remont 

drogi od drogi krajowej sześćdziesiąt pięć do miejscowości Grzybowce zwiększa się plan 

dochodów w klasyfikacji sześćset szesnaście, paragraf dwieście czterdziesty szósty oraz plan 

wydatków Urzędu Gminy Gródek w klasyfikacji sześćset szesnaście, paragraf czterysta 

dwadzieścia siedem o kwotę pomocy trzydzieści tysięcy dwieście złotych. Wartość zadania 

oszacowano na kwotę sześćdziesiąt tysięcy trzysta złotych. Ze względu, że są to środki a nie 

dotacja, tu tylko takie zmiany może wprowadzić Rada Gminy. I tak samo kolejny punkt, jak 

wprowadzenie tego zadania do wieloletniej prognozy finansowej, jakim jest zakup nowego 

samochodu do dowożenia dzieci i długi czas oczekiwania na ten samochód, należało też to 

zadanie tam wprowadzić i podzielić te wydatki. Ponadto zwiększa się wartość zadań w załączniku 

„wykaz zadań i limity wydatków na zadania inwestycyjne na dwa tysiące dwudziesty drugi rok”. To 

jest na zadanie „Poprawa efektywności energetycznej remizy OSP Gródek poprzez wykonanie 

kompleksowej termomodernizacji”. Tu zwiększenie o kwotę sześć i pół tysiąca, z uwagi na 

konieczność zakupu tablicy informującej o dofinansowaniu zadania oraz na wydatki związane z 

wymianą rur kanalizacyjnych. Kolejne zadanie „Przebudowa drogi gminnej ulica Piękna w 

Waliłach-Stacji w gminie Gródek”, zwiększa się o dwa tysiące z uwagi na zakup tablicy 

informującej o dofinansowaniu zadania i montaż instalacji fotowoltaicznych z magazynami energii 

na budynkach użyteczności publicznej. To jest również zwiększenie o kwotę dwa tysiące złotych 

na zakup tablicy informującej o dofinansowaniu zadania. Z uwagi, że są to zadanie 
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dofinansowane ze środków rządkowych tutaj nas obligują przepisy rozporządzeń i musimy 

informować o dofinansowaniu z tych funduszy i stąd te zakupy tablic. To już jest ze środków 

własnych budżetu. Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma 

pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza 

Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o 

przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt tej 

uchwały był szczegółowo omawiany na posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu 

piętnastego września dwutysięcznego dwudziestego drugiego roku. Wysoka Rada pozytywnie 

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się trzynastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że 

uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok została 

przyjęta jednogłośnie. Wysoka Rado, przystępujemy do realizacji dziesiątego punktu dzisiejszych 

obrad, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych, doradców zawodowych oraz nauczycieli przedszkoli i innych placówek 

przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci sześcioletnie i dzieci młodsze, 

zatrudnionych w placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest gmina Gródek. 

Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Był on omawiany na 

wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy Gródek w dniu piętnastego września. Czy jest 

potrzeba omawiania projektu uchwały? Czy ewentualne pytania albo uwagi? Nie widzę. Proszę 

pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

[01:00:30] 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, również projekt 

tej uchwały był omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu 

piętnastego września bieżącego roku. Przedstawiony projekt uchwały uzyskał pozytywną 

akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 
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systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się trzynastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że 

uchwała w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców 

zawodowych oraz nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących z 

grupami obejmującymi dzieci sześcioletnie i dzieci młodsze, zatrudnionych w placówkach 

oświatowych, dla których organem prowadzącym jest gmina Gródek została podjęta. Punkt 

dziesiąty dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji jedenastego 

punktu dzisiejszej sesji, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenie zgody na odstąpienie 

od trybu przetargowego zawarcia umowy najmu nieruchomości na czas oznaczony nie dłuższy niż 

dziesięć lat. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na 

dzisiejszą sesję i był on również tematem wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy w 

dniu piętnastego września. Sprawa oczywista. Czy są jakieś wnioski lub pytania odnośnie projektu 

uchwały? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat 

omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, również ten 

projekt uchwały był szczegółowo omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy 

w Gródku w dniu piętnastego września bieżącego roku. Przedstawiony projekt uchwały uzyskał 

pozytywną akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za 

podjęciem uchwały opowiedziało się dwunastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa 

radnych nie wstrzymał się od głosowania, brak jednego głosu. Stwierdzam, że uchwała w sprawie 

wyrażenie zgody na odstąpienie od trybu przetargowego zawarcia umowy najmu nieruchomości 

na czas oznaczony nie dłuższy niż dziesięć lat została podjęta. Wysoka Rado, przystępujemy do 

realizacji dwunastego punktu dzisiejszej sesji, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

pozbawienia statusu pomnika przyrody. Projekt uchwały również otrzymaliśmy wraz z 

zaproszeniem na dzisiejszą sesję i był on omawiany na posiedzeniu wspólnym Rady Gminy 

Gródek w dniu piętnastego września. Sprawa oczywista. Chore drzewo, które zagraża 

mieszkańcom, tak że chyba... nie ma żadnych pytań. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek o 

przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt uchwały 

również był szczegółowo omawiany na posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu 

piętnastego września bieżącego roku. Pani Inspektor wyjaśniła nam dokładnie, jaka jest przyczyna, 
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że to drzewo powinno być wycięte. Wysoka Rada nie miała tutaj żadnych obiekcji, co do projektu 

tej uchwały. Uchwała została pozytywnie zaopiniowana. Dziękuję. 

[01:05:52] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto 

jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż 

za podjęciem uchwały opowiedziało się dwunastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z 

Państwa radnych nie wstrzymał się od głosowania, brak jednego głosu. Ktoś... Stwierdzam, że 

uchwała w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody została podjęta. Dwunasty punkt 

dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji trzynastego punktu 

dzisiejszej sesji, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

powiatowi białostockiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego w zakresie dróg 

powiatowych. I jak w poprzednich uchwałach również projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z 

uzasadnieniem, wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Był on omawiany w dniu piętnastego 

września na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy. Czy są jakieś pytania, 

ewentualnie uwagi? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat 

omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado, projekt uchwały 

był szczegółowo omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w 

dniu piętnastego września dwa tysiące dwudziestego drugiego roku. Projekt tej uchwały uzyskał 

pozytywną akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto 

jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się dwunastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że 

uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi białostockiemu na dofinansowanie 

zadania inwestycyjnego w zakresie dróg powiatowych została podjęta jednogłośnie. Trzynasty 

punkt dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji czternastego 

punktu dzisiejszej sesji, pytania i wnioski Radnych. I w tym punkcie zachęcam Państwa Radnych 

do zabierania głosu. Proszę bardzo, pan Radny Borkowski. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Dziękuję panie Przewodniczący. Korzystając z okazji, że mamy 

dzisiaj tutaj przedstawicieli i policji i straży granicznej, szkoda, że nie ma przedstawiciela wojska. 

Ja w imieniu własnym, jak i mieszkańców, którzy mieszkają na granicy, chciałbym bardzo 

Państwu i służbom podziękować za zaangażowanie i ochronę tych granic. W tym trudnym czasie, 
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jaki mieliśmy ostatnio. W szczególności z kryzysem wywołanym na granicy. Naprawdę czujemy 

się bardzo bezpiecznie. Dzięki Państwa ciężkiej służbie i pracy. Naprawdę, wielkie, wielkie 

podziękowania. Mieszkańcy są bardzo Państwu wdzięczni. Trochę tej granicy mamy, tych 

kilometrów wzdłuż rzeki Świsłocz. Na szczęście nikt z naszych mieszkańców żadnych 

pływających nieboszczyków tam nie widział, jak w sąsiedniej gminie. No niestety, sąsiednia gmina 

to jest stan umysłu. No tak to niestety jest. Dziękuję Państwu bardzo jeszcze raz. I jeszcze... I 

jeszcze drugie podziękowanie, jak już mogę. To się skupię dzisiaj na podziękowaniach. Też 

chciałbym podziękować dla pana Wicewojewody Madrasa. Ja takie podziękowanie mu 

telefonicznie złożyłem, a w szczególności za zaangażowanie i za pomoc w przeciwdziałaniu w 

wykluczeniu transportowego na terenie naszej gminy. Naprawdę z panem Wójtem byliśmy, te 

rozmowy był bardzo owocne, było zrozumienie dla naszych potrzeb. Tak że też myślę, że ta 

współpraca będzie się układała jak najbardziej pozytywnie dla naszej gminy. Dziękuję. 

[01:10:38] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Proszę bardzo, pan Radny Nos. 

- Radny Mirosław Nos: Dziękuję panie Przewodniczący. Ja mam tylko takie pytanie, korzystając z 

obecności Państwa Radnych powiatowych, nie do pana Wójta, do Państwa Radnych powiatowych, 

chodzi mi mianowicie o drogi powiatowe bieżące i planowane. Czy Państwo mogliby takiej 

informacji udzielić? I mam jeszcze taką serdeczną, serdeczne pytanie. Był u nas tutaj pan starosta 

powiatowy i mówił o drodze... Straszewo do drogi tej... i... właśnie. I nic. No i mija cztery lata. 

Może Państwo coś więcej wiedzę na ten temat dróg powiatowych. Bardzo prosiłbym o informację. 

- Radny Eugeniusz Siemieniuk: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Jeżeli chodzi 

o drogi powiatowe to... na tapecie, że tak powiem, jest sprawa przejścia przez miejscowość Wiejki. 

Tam trwają prace i... mam nadzieję, że niedługo to zostanie sfinalizowane. Jeżeli chodzi o drogę 

wspomnianą Straszewo, jest to też... że tak powiem, na... w planie, z tym że na pewno nie w tym 

roku, no to nie... Natomiast... I kolejna droga, to jest droga od Słuczanki, i tutaj ma być wykonany 

projekt i wejść do programu. To są te trzy drogi, o których można mówić, że mają szansę i 

zostaną zrealizowane. Natomiast no potrzeby są dużo, dużo większe i... bez, że tak powiem... 

Zasada, zasada budowy dróg powiatowych jest taka, że decydują praktycznie władzy gminy, bo 

obowiązuje parytet pięćdziesiąt na pięćdziesiąt, jeżeli chodzi o udziały, plus to, co zostanie, co 

uzyska powiat z dofinansowania czy z Ładu Polskiego czy z Funduszu Budowy Dróg 

Samorządowych. I tutaj, jeżeli nie ma jasnej deklaracji Rady Gminy, że tę i tę drogę robimy i 

współfinansujemy, no to praktycznie powiat sam nie jest w stanie nic zrobić. Sprawa drogi 

Dzierniakowa, Borek... No jest rzeczą... czy Podozieran, żeby dokończyć tę drogę do 

miejscowości, jest jak najbardziej aktualne, z tym że jest to na pewno nie kwestią roku dwa tysiące 

dwudziestego trzeciego, tak to należałoby powiedzieć. No bądźmy optymistami. Jeżeli te... 

pieniądze, które są w tej chwili przez powiat przeznaczane na budowę dróg powiatowych, ta 

tendencja zostanie utrzymana, to na pewno na przestrzeni kilku lat jest szansa budowę nie tylko 

tych, których mówiłem, ale również i innych dróg. Dziękuję. 
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- Radna Anna Grycuk: Ja chciałabym jeszcze dodać, ostatnio podnosiłam kwestię właśnie drogi do 

Dzierniakowa, ponieważ tam były pozorne prace wykonane, kilka chyba samochodów nawet, nie 

wywrotek zostało wysypanych żwiru, więc tam uzupełniono, z tego co mi wiadomo, podsypano 

znacznie większą ilość żwiru i poprawiono trochę nawierzchnię. Nie na całym odcinku drogi, z 

tego co mi wiadomo, ale... droga uległa już jakiemuś tam... na dzień dzisiejszy, poprawie 

przejezdności. Nastąpiła poprawa przejezdności. Drugą sprawą, jaką podnosiłam to była, była 

sprawa Walił-Dworu. Chodziło o ten zakręt, gdzie praktycznie rzecz biorąc na wiosnę był... no 

bardzo duże problemy z przejechaniem tego były. Zwłaszcza po deszczach, stała ogromna kałuża 

naprzeciwko wjazdu do tego pana rolnika, który, który ma tam duże gospodarstwo rolne. Dyskusja 

trwała na kilku Komisjach Infrastruktury na ten temat, ale w końcu powiat zdecydował się poprawić 

w tym miejscu. Jeszcze nie widziałam, jakie są efekty tych działań. Są? No ale, ale właśnie wiem, 

że robiony był projekt i że podjęto działania w kierunku zrobienia odwodnienia i poprawy 

nawierzchni w tym miejscu. Natomiast tak jak pan Radny Siemieniuk powiedział, jest duży 

problem, jeśli chodzi o współpracę z powiatem, ponieważ priorytety mają troszeczkę inne niż my. I 

ciężko się rozmawia. Dziękuję. 

[01:16:00] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Ja jeszcze tylko chcę dodać, że nie było takiego 

wypadku, żeby nasza Rada czy nasza gmina nie współfinansowała... My uczestniczymy w 

każdym, w każdych działaniach powiatu i zawsze dofinansowujemy, tak że... 

[01:16:17] 

(brak dźwięku) 

[00:16:30] 

- Radny Eugeniusz Siemieniuk: Halo? Teraz? Włączone? W demokracji problem jest prosty. Jest 

głosowanie i ważny jest wynik. Nie intencje, tylko... wynik głosowania. A układ Radnych 

powiatowych jest taki, jaki jest no. Najliczniejsze są Łapy, tam jest najwięcej Radnych. Potem jest 

Choroszcz i... i tak dalej, i tak dalej. Jeżeli chodzi nasz okręg wyborczy jest nas... pięciu. Ale z 

głosowaniem różnie bywa no. Tak że... tak że tak to wygląda no. Jest to... No jest tak, jak jest. 

Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Wójt. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ja tylko chciałbym zaznaczyć, jeżeli można, że powstałą taka 

sytuacja, że przez te lata ostatnie, tak jakby, jeżeli chodzi o drogi powiatowe, to tak jakby za dużo 

nas można powiedzieć nie dotyczyło, ale skumulowało się to na przykład na dwutysięczny 

dwudziesty trzeci rok, bo to, co pan Radny i pani Radna mówi, to zapowiada się, że zarówno i 

Wiejki i Straszewo i ta Słuczanka, przynajmniej pierwszy etap, i pan starosta poinformował, że też 

chce wyremontować drogę przy naszym udziale od Załuk do Walił-Dworu, jako cały odcinek. A 

więc to jest coś takiego, że na dobrą sprawę na warunki naszej gminy, przy planowanych naszych 

inwestycjach, między innymi rozbudowę Urzędu, budowa kilku dróg, ulic tych, co tam 
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wymieniliśmy, na co dostaliśmy, to będzie bardzo trudna, patowa sytuacja, bo to będzie... 

dofinansowanie samo wynosiło miliony złotych. A plus dużo milionów trzeba poświęcić na własne 

zadania, te, które otrzymaliśmy z projektów, tak? Tak że będzie bardzo ciężki rok. Ja myślę, że 

tutaj szkoda, że te Wiejki prawdopodobnie nie wejdą w tym roku, a raczej nie wejdą. Nie będą 

skończone. Tak że te plany związane z tymi, na dwudziesty trzeci rok, będą na pewno też rozbite 

na, na... na mniejsze kawałki albo na mniejsze odcinki. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych... Proszę 

bardzo, pani Radna Petelska. 

- Radna Anna Petelska: Ja może przy okazji właśnie tego tematu, że podnieśliśmy tą, ten zakręt 

nieszczęsny, chciałabym bardzo, bardzo podziękować dla naszych Radnych powiatowych, że się 

udało dla was, jakby przeforsować to, żeby zrobili ten zakręt nieszczęsny, bo to od wielu, wielu lat 

ten problem. Ale faktycznie, poprawiło, naprawdę, jest w ogóle inaczej i mamy nadzieję, że do 

tego czasu będzie bezpieczniej tam przede wszystkim, nie będzie zbierać się ta woda. I że 

jeszcze lepiej się poprawi, jeżeli będzie ta modernizacja, tak jak pan Wójt mówi. Mamy nadzieję, 

że dojdzie do tego, że poprawią tę nawierzchnię, bo wiadomo, że ona się sypie kawałkami, no lata 

to są, lata, i drogi niszczeją, dlatego też, a wiadomo, że się jeździ i ciężkimi sprzętami, tam różnie, 

tak że trzymam kciuki, że ta modernizacja też tam nastąpi i bardzo, bardzo dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Zobaczymy po ulewach, jak tam będzie. 

- Radna Anna Petelska: Tak, na pewno, no ale myślę, że na pewno będzie lepiej, jak było. Tak że 

bardzo, bardzo dziękuję. W imieniu mieszkańców. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? 

Proszę bardzo, pani Radna Kalinowska. 

[01:20:03] 

- Radna Iwona Kalinowska: Panie Wójcie, Wysoka Rado, ja w imieniu mieszkańców ulicy Suchej 

bardzo bym prosiła, bo miałam kilka telefonów, żeby nie... modernizacja, czekają grzecznie, ale 

żeby utwardzić jakimś kruszywem czy czymkolwiek, bo straszne błoto, samochody grzęzną, już 

nie mówiąc o wózkach, rowerach czy jakichś innych pojazdach. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (głos poza mikrofonem) Nazwę trzeba najpierw zmienić. 

- Radna Iwona Kalinowska: Haha, no też, też. To... w innym terminie haha. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy na dzisiejszej Komisji rozmawialiśmy na ten temat, no i... 

- Radna Iwona Kalinowska: Ale Piękna będzie Piękną. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Piękna będzie Piękną. Natomiast, jeżeli chodzi o ulicę Suchą to 

zawsze się pojawia takie coś, że przeważnie w momencie zgłoszenia wniosku przez mieszkańców 

staramy się reagować. W tym przypadku... dzisiaj spróbujemy dokonać oględzin, ocenić i coś tam 

podreperować. Ja chciałbym tak, nie wiem, czy będę miał jeszcze... pan Przewodniczący da głos, 
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dopóki mam to może wykorzystam, chciałabym poinformować Państwa Radnych, bo część wie, 

część nie wie. Swego czasu wpłynął wniosek Komendy, nie pamiętam, czy Miejskiej czy 

Wojewódzkiej, o dofinansowanie dowozu, tak, w układzie tych trzech gmin, Zabudów, Michałowo i 

Gródek. Michałowo i... Zabudów podjęło uchwałę już w tej sprawie o przyznanie dofinansowania. 

U nas do tej pory na dobrą sprawę ten układ, struktura budżetu nie pozwalała nam za bardzo 

wyodrębnić takich środków, bo wszędzie się rwało na zaplanowane inne zadania. Natomiast jest 

szansa, żeby na następnej sesji spróbować podjąć taką uchwałę, tak że ja bym prosił o 

przygotowanie się do podjęcia takiej uchwały. Tym samym informując policję, że ewentualnie taka 

uchwała zostanie podjęta. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo. 

- Bożena Wilińska: Chciałam tylko podziękować za tę informację. I oczywiście tez przekazać taką 

wiedzę, że ten radiowóz oczywiście docelowo, z tego co nam przekazano, ma trafić tutaj do 

funkcjonariuszy z Gródka, więc będzie także wykorzystywany na rzecz mieszkańców no na 

poprawę bezpieczeństwa, tak, i jakości bezpieczeństwa także osób, które tutaj mieszkają. Ale... 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Tym razem na pewno, tak. 

- Bożena Wilińska: Tym razem, z tego co mi przekazano, tutaj faktycznie docelowo ma trafić. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Liczymy, liczymy... za słowo. Proszę bardzo, pan 

Radny Cimochowicz. 

- Radny Janusz Cimochowicz: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, prosiłbym bardzo o 

naprawdę dróg gminnych w obrębie wsi Zielona, na odcinku Zielona – Mostowlany. Zakrzaczenia, 

zarośla utrudniają przejezdność. Podobnie w obrębie wsi Zielona i ponadto jeszcze wyrównać 

nawierzchnię. Druga kwestia to jest przy wjeździe od drogi powiatowej Wierobie na drogę krajową 

w kierunku Walił-Stacji... tiry, kolejka tirów powoduje, że jest bardzo ograniczona, wręcz 

niemożliwy wjazd. I to może grozić wypadkowi. Tak że bardzo bym prosił o zainteresowanie się tą 

sprawą. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Jeżeli chodzi o drogę krajową, wjazd, non stop można powiedzieć- 

- Radny Janusz Cimochowicz: Cały czas wjazd jest ograniczony- 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Przesyłamy wnioski do pana Wojewody i... który jest, nadzoruje, 

można powiedzieć w pewnym sensie, i służby mundurowe i droga krajowa też podlega, tak, 

Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych, tak że tutaj kierujemy takie wnioski o poprawę, zadbanie o 

bezpieczeństwo, przede wszystkim przy wyjazdach i wjazdach do miejscowości. Różnie z tym 

bywa, a w szczególności ciężko było zaobserwować w czasie, gdy była ta duża kolejka, tam było 

bardzo ciężko, przeżywaliśmy koszmar. Tak że to, to, to... tę sytuację ewentualnie pismem 

ponowimy do pana Wojewody, a zresztą o tym rozmawialiśmy na spotkaniu, też na spotkaniu 

rozmawialiśmy, żeby tak troszkę inaczej obserwować to, żeby to było można, żeby to można było 

widać... ten wniosek wyraźnie, że tam, gdzie są te główne drogi dojazdowe do miejscowości, że 
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tam, gdzie są wzniesienia, górki, zakręty, żeby te drogi w jakiś sposób ten... jak to się nazywa... te 

bufory tworzyć, przesuwać, tak? Jeżeli chodzi o Zieloną. To Zielona została zlecona do roboty w 

zakresie koszenia poboczy i równania dróg i tam, gdzie trzeba, podsypania, tak że Zielona jest 

objęta nadzorem. Być może aura pogodowa w tej chwili nie pozwala jeszcze na to, żeby ten temat 

do końca zrobić. Nie wiem, czy... w tej chwili nie potwierdzę, bo akurat nie ma Kierownika 

Referatu, ale wiem, że coś tam zrobiono, coś jeszcze nie, ze względu na aurę pogodową. Co tam 

jeszcze było? Dziękuję bardzo. 

[01:25:10] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państw Radnych ma 

jeszcze... chce zabrać głos w tym punkcie? Skoro nie, to ja mam taką sprawę. Panie Wójcie, 

zgłosili się do mnie mieszkańcy jednego z bloków, którzy wystąpili o wykupienie swojego 

mieszkania. No jedna osoba to już chyba pod koniec ubiegłego roku. Druga chyba na początku 

tego roku i trzecia w maju. I żadnej odpowiedzi, nic nie mają, tak że... już poszły takie różne plotki, 

że tu nie chcę głośno mówić. I tak że proszę mi powiedzieć, o co tu chodzi, czy jakąś odpowiedź 

powinni otrzymać czy... 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Szanowni Państwo, ja mam prośbę taką, proszę ogłosić, że jestem 

bardzo zainteresowany sprzedaniem wszystkich mieszkań komunalnych, które są w blokach 

przede wszystkim, dlatego że... Może tak, to mówię po to, że to nie jest tak, że blokujemy w jakiś 

sposób, natomiast zostało zlecone dla rzeczoznawcy wyceny różnych działek, tych mieszkań 

również i z tego, co się orientuję to już te wyceny są, prawie wszystkie, a... później w ślad za tym 

są procedury ogłaszania, termin do ogłoszenia, wywieszenie do publicznej wiadomości i tak dalej i 

to wszystko jest. Być może nie obserwują ci zainteresowani, a oni wiedzą, że są procedury. Ja nie 

mam wpływu na to, że w okresie COVID-u na przykład ten rzeczoznawca akurat czy który, miał 

jakieś inne obciążenia albo inny rozkład robót i tu nie mamy wpływu na to. Możemy szukać innego 

w najbliższej przyszłości, ale zostało zlecone akurat rzeczoznawcy, który do tej pory wykonywał 

nam bez zarzutów i terminy się trochę przesunęły. Może między innymi dlatego, że tym razem 

więcej zleciliśmy tych nieruchomości. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Ale według mojej wiedzy to rzeczoznawca dawno był 

tam w tych wszystkich mieszkaniach. Tylko ja nie wiem, jakaś informacja powinna być dla 

mieszkańców. 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Na pewno w tej chwili nie odpowiemy, czy poszła odpowiedź do 

Państwa czy nie, dlatego że to trzeba wziąć akta, tych spraw jest dużo. No ale pan 

Przewodniczący nie wiem, czy zaglądał do akt sprawy. Więc bardzo proszę przyjść do Urzędu, do 

Referatu i zajrzeć do akt sprawy i wtedy ewentualnie no będzie pewność, czy poszła informacja, 

czy była notatka z rozmowy telefonicznej, bo ludzie dzwonią. Oni doskonale się orientują, więc, 

więc... w tej chwili nie potrafimy odpowiedzieć, czy poszła czy nie. Trzeba zajrzeć do akt sprawy. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze... 

chce zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Czternasty punkt dzisiejszych obrad uważam za 
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wyczerpany. Wysoka Rado, przystępujemy do realizacji piętnastego punktu dzisiejszej sesji, 

wolne wnioski i informacje. I w tym punkcie zachęcam wszystkich Państwa do zabierania głosu. 

Proszę bardzo, pani Magdalena Łotysz, dyrektor Gminnego Centrum Kultury. 

- Magdalena Łotysz: Bardzo dziękuję. Wysoka Rado, panie Wójcie, w dniu dzisiejszym został 

złożony do pana Wójta wniosek, a także do pana Przewodniczącego, na ręce pana 

Przewodniczącego tutaj bezpośrednio przed sesją. Ja mam taką prośbę, już jakby ten temat też 

był poruszany, omawiany, ale będę się przypominać, proszę mi wybaczyć, ale to myślę, że na 

korzyść nas wszystkich, a przede wszystkim na korzyść dzieci i młodzieży z naszej gminy. Bo tak 

jak Państwo wiecie, my, jako dom kultury, też wykonujemy tak zwaną diagnozę potrzeb. Został 

wykonany już taki dokument w ramach projektu „Inicjatywy lokalne w gminie Gródek”, w tym roku. 

I jedno ze spotkań z mieszkańcami było spotkanie z młodzieżą z naszej szkoły podstawowej i tam 

bardzo ciekawe wnioski się nasuwały. I dalej te same, czyli wykonanie górki saneczkowej oraz 

skateparku, no bo tak, jak wszyscy widzimy, obserwujemy, dzieci jeżdżą na hulajnogach, na 

rolkach, na BMX-ach i świetnie, super, bo w tych czasach trudnych to faktycznie nawet ze 

względów psychiki dziecięcej, a także na rozwój fizyczny, on jest niezmiernie ważny i ułatwmy to 

dzieciom w miarę naszych możliwości, bardzo proszę o ujęcie w budżecie na przyszły rok 

chociażby wykonania planu na, na, na... czy na górkę czy na skatepark, bo z tego co się 

orientowałam, też dzwoniłam w innych gminach, te górki saneczkowe są, funkcjonują, ale to 

niestety, ale trzeba z planem zrobić, żeby to było bezpieczne przede wszystkim, te kąty 

nachylenia i tak dalej, różne... Materiał, z którego mogłaby być ta górka. Tak samo skatepark. No 

dzieci jeżdżą, tutaj jak widzimy, przy starym boisku, przy Boryku, dzieci sobie takie urządziły, takie 

doły, górki i pagórki. Fajnie, do czasu, bo to jest bezpośrednio przy ulicy Szkolnej. Tak samo tutaj 

no, korzystają dzieciaki, jeszcze jak był taras u nas w GOK-u to z tego tarasu, no bo nie mają 

gdzie i nie ma co mieć pretensji do nich, bo, bo... bo mają takie zainteresowania, a nie inne i to 

jest wspaniałe, że się chcą rozwijać. A jeszcze lepsze jest to, że mają dzieci zaufanie, tak samo 

rodzice, do samorządu, do placówek tutaj takich jak Dom Kultury czy do Urzędu Gminy, gdzie się 

rodzice zgłosili do mnie bezpośrednio z prośbą o pomoc. I ja, jeżeli mogę wykorzystać swoje 

stanowisko, to jak najbardziej się przychylam do tego i bardzo proszę o ujęcie, o zastanowienie 

się nad tym, czy jest to możliwe, czy będą takie nabory i obserwowanie ich na bieżąco. 

[01:31:18] 

- Magdalena Łotysz: (kontynuując) To jest pierwsza sprawa. Druga to proszę Państwa będzie w 

Gródku teatr w ramach projektu „Teatr Polska” i tutaj ten projekt polega na tym, że gości się... 

miejscowości takie, jak Gródek, małe miejscowości, małe gminy mogą przyjąć duże teatry z całej 

Polski. W tym roku będzie to Teatr Łaźnia Nowa z Krakowa, dziewiątego października i tutaj też 

ciekawe jest to, że bilety są tylko w cenie dziesięciu złotych, więc to jest no jak za darmo, można 

powiedzieć. Tym bardziej, że na przykład w Białymstoku za Teatr Dramatyczny no już bilet 

siedemdziesiąt złotych kosztuje, a to mamy tutaj bezpośrednio. Będziemy też wykonywać 

wystawę i szykujemy się już mocno do tego. Wystawę poświęconą zakładowi pracy KARO. 

Zakładowi Przemysłu Dziewiarskiego, dokładnie KARO, to będzie dwudziestego drugiego 
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października. No i wraca do Gródka Jesień Bardów i to będzie trzydziestego października. 

Zapraszam serdecznie już teraz. A jeżeli właśnie jeszcze wrócę do mojego wniosku o górkę i 

skatepark. Ja jestem... otwarta do pomocy w każdym zakresie. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękujemy. Dziękujemy za zaproszenia i... 

dziękujemy za pomoc, pani dyrektor. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy szanowni Państwo, temat górka, skatepark, jak to się mówi, 

pojawia się i znika z tego, co się tak zdążyłem zorientować, to też wczoraj można było 

zaobserwować taką akcję działań poparcia tego pomysłu. Nawet ci, którzy wcześniej takich 

wniosków nie składali. Ale tu nie chodzi o to. Chodzi o to, szanowni Państwo, dzisiaj była Komisja 

Kultury, rozmawialiśmy na ten temat. I dzisiaj Komisja doszła do wniosku, że nie wiadomo, czy ten 

rok dwutysięczny dwudziesty trzeci pozwoli nam na składanie jakichkolwiek dodatkowych 

wniosków, bo gdybyśmy dzisiaj chcieli otworzyć naszą tabelę zadań, których mamy już 

dofinansowanie, które trzeba realizować w sytuacji, gdzie trzeba dokładać, że nasze dochody 

niestety nie będą raczej rosły, a będą malały, tak? A więc trzeba będzie szukać rozwiązań, jak 

nasze te wydatki bieżące pogodzić. I to w każdej branży, czy kultury czy samorządowej czy innej, 

to będzie naszym problemem, żeby rozwiązać problem. Bo dzisiaj ja już nie mówię i nie... do 

niczego zmierzam, że tam gdzieś mówią, że w następnych latach w jakichś gminach przewiduje 

się, że nie będzie takich działań, że nie będzie innych rozwiązań, bo to każdy wie, jakie są 

możliwości organizowania budżetu, a przede wszystkim... my musimy pogodzić te zadania, jak ja 

to nazywam, bieżące, tak zwane zadania konieczne, tak? Musimy wyodrębnić dozę do tego, żeby 

szkoła funkcjonowała, żeby kultura funkcjonowała, żeby inne zadania, tak? A ten wachlarz zadań 

w Ustawie o samorządzie gminnym jest ogromny taki, jeżeli chodzi o ten... Tak że oczywiście to 

nie należy traktować, że nawet ja wyrażający słowa w tej chwili, jestem przeciwny, a w ogóle to 

chciałbym skwitować, tylko jeszcze nie sprawdzałem tego, czy nie wiem, czy to zadanie, ten 

wniosek tak jakby w tej chwili może nie do końca jest... może jest bezprzedmiotowy, dlatego że 

będziemy składać wniosek na Polska – Litwa, na zagospodarowanie zalewu. To jest gotowy 

projekt i z tego co wiem rozmawialiśmy po drodze o skateparku, nie? I jeżeli w tej chwili 

rzeczywiście to jest doprojektowane albo jest możliwość doprojektowania, to będzie w ramach 

tego projektu. I taki program Polska – Litwa ma być uruchomiony, z tego co nam wiadomo, 

jeszcze w tym roku i będziemy się starali, jak to się mówi, te zadania, które są zaplanowane, 

między innymi tam, jak to nazywamy, częściowe te bulwary czy jakieś tam... kort tenisowy czy, 

czy... jakiś tam do piłki siatkowej te różne urządzenia zainstalować. Bo z własnych środków to od 

razu odpowiadam, pomimo że to nie jest jakieś zadanie duże to nie ma żadnych możliwości w tej 

chwili do planowania takiego zadania, bo nic z własnych, żadnych inwestycji nie robimy z 

własnych środków. Tak że szanowni Państwo, ja podzielam te wszystkie przedsięwzięcia, ale 

mówię, nie lubię na przykład, jak powstaje sytuacja, że... że tu nie trzeba wielkiego poparcia, żeby 

przekonać samorząd, że, że... ten skatepark jest potrzebny, bo nie raz na ten temat też 

rozmawialiśmy. Były wnioski, tak? Tylko chodzi o to, żeby znaleźć dobry moment i żeby nie 

traktować, że w pewnym momencie dojść do wniosku, że samorząd nie jest dobry, bo nie chce 

skateparku zbudować. Takiej prostej rzeczy, nie? Żebyśmy do takich wniosków nie dochodzili 
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przez tych, którzy tam na przykład przy tych podpisach figurują, tak? Bo my chcemy, tylko 

czasami nie ma takiej możliwości. I musimy gradować, tak że Rada Gminy decyduje, jakie 

przedsięwzięcia tutaj weźmiemy pod uwagę. I tak jak powiedziałem, chociażby Urząd Gminy to 

jest takim priorytetem przynajmniej dla mnie. Myślę, że i dla Radnych i dla wszystkich tutaj jest, bo 

tak funkcjonować w tym obiekcie nie powinno. Tak że no w ten sposób, krótko mówiąc no. 

[01:36:28] 

- Magdalena Łotysz: Jeżeli mogę jeszcze, tak? Panie Wójcie, w żaden sposób roszczeniowy 

absolutnie wniosek nie został złożony. Tutaj, jeżeli chodzi o podpisy, rodzice sami się zgłosili do 

mnie z zapytaniem, czy mogą też się podpisać ewentualnie. Nie ma problemu. I tak samo 

tłumaczę rodzicom czy dzieciom, młodzieży też, bo, bo... ja jako kierownik instytucji publicznej 

również wiem, jak wygląda mój plan i co mogę, na co sobie mogę pozwolić, na co nie. Tak samo 

wiem, jak wygląda też sytuacja w gminie. Ale właśnie to, o czym pan mówi. W projekcie Polska – 

Litwa zamiast na przykład budowy kolejnej siłowni zewnętrznej można uwzględnić to, co wynika 

bezpośrednio z potrzeb i na tej zasadzie jest złożony ten wniosek. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos? Proszę bardzo, 

pani Sołtys Tomaszewska, Królowe Stojło. 

- Sołtys Lilia Tomaszewska: Cały czas proszę o jedno, o podsypanie drogi. Wczoraj pani Czapnik 

miała jechać i oglądać, zwłaszcza po deszczu. To jest jedna wielka, jak gdyby, rzeczka. Coś w 

tym stylu. Ta woda w ogóle nie spływa, nie ma ujścia z tej drogi. Dziury, dziura na dziurze się... 

powiększa za każdym, jeżeli tylko deszcz troszeczkę nawet popada. No jest niefajna no. Są 

kałuże takie, że cała, cała droga jest zalana. Tak jak w pegeerze właśnie tam, we wsi, dworze, 

przy Dzitkowskim. Tak samo są miejsca na tej żwirówce. Tak że... Proszę? To już wykoszenie 

poboczy no też pewnie pani Czapnik zauważy, że droga jest tak wąska, że minąć się 

samochodem osobowym... po prostu no musi ktoś zaczekać albo wycofywać w miejsca, na łąki 

wjeżdżać, żeby się minąć. Tak że... no prosilibyśmy, żeby przynajmniej tę jedną drogę... To nie 

jest cała droga, przez całą wieś. To jest kawałek. Połowa. Która cały czas, w tych samych 

miejscach, w tamtym roku było podsypywane, i w tych samych miejscach znowu są dziury no. Bo 

to jest... po prostu robią się doły, gdzie woda spływa z całej drogi, z górki, nie z górki, zbiera się i... 

Bardzo bym prosiła, żeby, żeby to uwzględnić. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni Państwo, przy 

tego rodzaju drogach niestety przy ulewnych deszczach albo przy większych deszczach powstają 

te sytuacje, że nie ma możliwości ustrzec się kałuży na odcinku drogi danej, w tym przypadku 

chyba dwa i pół czy trzy kilometry. Przed chwilą na jednej z sesji, nie wiem, która to była sesja, ale 

otrzymaliśmy podziękowanie za takie fajne podrównanie i tam podsypanie tej drogi. A nie minęło 

półtora miesiąca i już dostajemy baty, tak? Tak że to... na tym polega rzecz, że jak się zrobi w 

danej chwili to jest poprawa jakości tej drogi, a po jakimś czasie widzimy, bo mamy tych dróg 

najwięcej, jak ja to nazywam, nie tylko w powiecie, ale i w województwie i mamy z tym największy 
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problem w związku z tym, bo te drogi, które prowadzą nawet... kolonijne drogi, też każdy by chciał, 

żeby były utwardzone, ale dopóki co, trzeba poczekać. 

- Sołtys Lilia Tomaszewska: (głos poza mikrofonem) Panie Wójcie, to nie chodzi o to, że... nie, że 

się porównuje, ale jeżeli poboczy drogi jest o tyle wyżej od drogi, tam żadne podsypywanie 

wywrotki żwiru nic nie da. I to jest po prostu wysypanie żwiru, przejechanie się kilka samochodów 

większych i znowu tam jest dziura. Tak że no tam po prostu no... Nie wiem, pobocza ściągnąć, 

żeby no woda z tej drogi miała ujście. 

[01:40:25] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Do tego samego dążymy, bo chodzi o modernizację drogi. Jeżeli, 

dopóki nie zmodernizujemy tej drogi to taki stan będzie się pojawiał, dlatego mówię, to trzeba po 

prostu zaplanować w budżecie, modernizację drogi Królowe Stojło tam, Waliły-Stacja, tak, czy... 

no Słuczanka i po prostu wziąć pod uwagę i zrobić tak, jak trzeba no, bo to takie półśrodki na 

zasadzie... 

- Sołtys Lilia Tomaszewska: To nic nie daje. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: No daje, tylko... 

- Sołtys Lilia Tomaszewska: (głos poza mikrofonem) (nieczytelne) [01:40:50], żadne równanie, 

żadne podsypywanie wywrotki żwiru na tym odcinku, no to nic nie da no. Ale będzie na wiosnę, 

jeżeli będzie taka, jak tam w ubiegłym roku, panie Wójcie, niech pan Wójt uwierzy, tam się 

przejść... na pieszo się nie dało. Samochodem absolutnie żadnym się nie dało jechać, jeździliśmy 

przez las. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Mam prośbę, chcę się z panią spotkać, żeby pani mnie przewiozła 

po tej drodze albo ja panią i ocenimy, jaki jest jej stan. Dzisiaj czy jutro? 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos? Proszę bardzo 

pan Sołtys z Radunina. 

[01:41:35] 

(brak dźwięku) 

[01:41:55] 

- Sołtys Janusz Warpechowski: przekazał taką informację, a jeżeli tak to jak ona brzmi? Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy tak, pan dyrektor poinformował, że w formie pisemnej 

zechce poinformować o planach zakładu... no okręgu czy jak to nazwać, terenu tego 

białostockiego. Natomiast o ile kojarzę sobie o to konkretne pana pytanie związane z Raduninem, 

to o ile kojarzę sobie to dwudziesty czwarty rok. Tylko że ja to potwierdzę, do pana zadzwonię 

osobiście po sesji. Dzwonię do pana dyrektora i dzwonię do pana, informuję o tym. Dobrze? No 

dziękuję bardzo. 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos? Proszę bardzo, 

pani Sołtys Lisowska, Borki. 

- Sołtys Halina Lisowska: Wysoka Rado, panie Wójcie, ja na ostatniej sesji zgłaszałam, 

podżwirować drogę w miejscowości Borki. Tam przed brukiem i tam... w ogóle utwardzić tam. I 

tam aż do mnie dziury w ogóle zasypać. Kiedy to będzie możliwe? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy tak, plan jest tak długi, że sięga następnego roku nawet, tak 

że- 

- Sołtys Halina Lisowska: Ojej, no nie, przed zimą- 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tak że to, co pani mówiłem, jeżeli pani mnie spotyka w Urzędzie 

Gminy, przychodzi pani i się mnie o to pyta, ja pani odpowiadam, że jest pani zaplanowana do 

podsypania drogi i pani tutaj interweniowała w takim zakresie, żeby było piętnaście wywrotek, nie 

mniej, to my tak umawiać się nie będziemy. Rozumie pani? My będziemy mogli podreperować 

według, tak jak ocenimy na tyle, i przy możliwościach finansowych zakupu żwiru i wyrównania 

tego drogi. Tak że... to jest w planach być może najbliższych. Trzeba zwrócić uwagę, że nawet ten 

deszcz, który... bo bardzo dużo zadań zaplanowane było w tym tygodniu i ten deszcz niestety 

troszeczkę nam spowodował, że nie wszędzie się da, da... tam... 

- Sołtys Halina Lisowska: No teraz tak, kałuże teraz, mokro. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tak że to jest główny powód, a w ogóle problemu nie ma, jeżeli 

informujemy, bo to należy traktować, że bierzemy taki status, że według alfabetu robimy, Borki z 

początku to na początku. 

- Sołtys Halina Lisowska: Borki zawsze na końcu haha. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Kwestia, kwestia tego, naprawdę mamy tego bardzo dużo, bardzo 

dużo. I tam wracając do Królowego Stojła, pani... ta Inspektor, która miała to obejrzeć, z tego co 

wiem, dzisiaj zaplanowała w swoich zadaniach, bo przychodziła do mnie, że pojedzie właśnie do 

Królowego Stojła i tam do innych miejscowości. Tak że proszę traktować, że już też dokonała 

oględzin. 

- Sołtys Halina Lisowska: Ja jeszcze chciałam podziękować dla pana, dla Państwa Radnych, za 

podżwirowanie drogi na Borek, tylko no nie bardzo ta droga, bo tak się rozbija, jest tarka, to 

żwirowanie, ale bardzo dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: To jest urok dróg żwirowych. To niestety. Poprawia się, 

ale co chwilę znowu tarka. Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos? Proszę bardzo, pan Sołtys 

Gorodowienko, z Bielewicz. 

- Sołtys Henryk Gorodowienko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Chciałem w 

imieniu mieszkańców podziękować za te tabliczkę ustawioną z numerami domów. Są z tego 

bardzo zadowoleni. Tylko jakoś... dwa numery wypadły z tej całej operacji. Nie ma. Haha, no. 
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Numer czterdzieści siedem i pięćdziesiąt pięć. Nie ma tego. Nie, są, są takie adresy. Są. Domy 

stoją, ludzie starzy mieszkają, ale tych nie ma haha. Dziękuję bardzo. 

[01:45:32] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Potraktujmy, że zostało zlecone, ale może firma nie wykonała 

wszystkiego i zostały zamontowane te, co są. Ale oczywiście przyjmuję to do wiadomości i do 

realizacji, żeby zawiesić te tabliczki. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo pan Sołtys z Bobrownik. 

- Sołtys Lech Małaszewski: Szanowni Państwo, dzień dobry, ja mam takie pytanie do... taką prośbę 

do policji i straży granicznej o wystawę rowerów przy... przejściu w Bobrownikach i skrętu tutaj do 

bloków. Na poboczach tyle tych rowerów się wala, jaki chcesz, kalibru, tylko że nikt nie chce brać, 

bo są takie, takie rowery, że ich tylko... Nie wiem, czy oni mają tam prawo leżeć czy nie mają, 

żeby to zrobić ten nadzór, bo to jest naprawdę taka wystawa, że szok. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Ale może konkretnie, o jakie rowery chodzi? 

- Sołtys Lech Małaszewski: O różne rowery. Jak jest kolejka to ci Białorusini biorą byle jakie rowery, 

aby tylko przewalić przez granicę. A z powrotem przyjeżdżają, na pobocze walną, nawet i przed 

terminalem leżą tam, na tym dużym poboczu. No to tam ja nie rozumiem tego i nikt tam nawet 

uwagi, nikt nie bierze, żeby był lepszy rower to bym na pewno może się potego... Ale takie złomy, 

no to tylko wystawa, wystawa Bobrownik, no więcej nic, i przejścia granicznego. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo. 

[01:47:13] 

(brak dźwięku) 

[01:47:52] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos jeszcze w tym 

punkcie? Nie widzę. Stwierdzam, że piętnasty punkt dzisiejszej sesji został wyczerpany. 

Szesnasty punkt dzisiejszych obrad obejmuje przyjęcie protokołu obrad trzydziestej siódmej sesji 

Rady Gminy Gródek. Proszę o spokój. Nikt z Państwa Radnych nie wniósł uwag ani uzupełnień, 

co do treści protokołu. Proponuję więc przegłosowanie przyjęcia protokołu obrad trzydziestej 

siódmej sesji Rady Gminy. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu obrad trzydziestej 

siódmej sesji Rady Gminy Gródek? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest 

przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za 

przyjęciem protokołu obrad trzydziestej siódmej sesji Rady Gminy Gródek opowiedziało się 

dwunastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od 

głosowania. Stwierdzam, że protokół obrad trzydziestej siódmej sesji Rady Gminy Gródek został 

przyjęty. Punkt siedemnasty obejmuje przyjęcie protokołu obrad trzydziestej ósmej sesji Rady 
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Gminy Gródek. Nikt z Państwa Radnych nie wniósł uwag ani uzupełnień, co do treści protokołu. 

Proponuję więc przegłosowanie przyjęcia protokołu obrad trzydziestej ósmej sesji Rady Gminy. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu obrad trzydziestej ósmej sesji Rady Gminy 

Gródek? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na 

podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za przyjęciem protokołu 

opowiedziało się jedenastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie 

wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że protokół obrad trzydziestej ósmej sesji Rady Gminy 

Gródek został przyjęty. Wobec wyczerpania porządku obrad dziękuję wszystkim uczestnikom 

dzisiejszej sesji. Zamykam obrady trzydziestej dziewiątej sesji Rady Gminy Gródek. 

[01:50:27] 

(koniec nagrania) 


